

Uznanie stredoškolského štúdia v zahraničí

Záujemcovia o štúdium zo zahraničia a slovenskí občania maturujúci v zahraničí musia spĺňať podmienky, ktoré sú ekvivalentné podmienkam pre domácich záujemcov o štúdium.

Podľa § 56 Zákona č. 131/2002 v znení neskorších predpisov (ďalej len „Zákon o vysokých školách“) základnou podmienkou prijatia na bakalárske štúdium je **získanie úplného stredného vzdelania** alebo **úplného stredného odborného vzdelania**. Uchádzač, ktorý nepreukáže splnenie základných podmienok prijatia na štúdium v čase overovania splnenia podmienok na prijatie, môže byť na štúdium prijatý podmienene s tým, že je povinný preukázať splnenie základných podmienok prijatia na štúdium najneskôr v deň určený na zápis na štúdium (§ 58 ods. 1 Zákona o vysokých školách).

Prijatí uchádzači zo zahraničia a slovenskí občania maturujúci v zahraničí musia najneskôr do dňa zápisu predložiť na študijné oddelenie **doklad o rovnocennosti stredoškolského štúdia**. Tento doklad vydáva okresný úrad v sídle kraja po porovnaní obsahu a rozsahu absolvovaného vzdelávania žiadateľa s obsahom a rozsahom vzdelávania, ktorý sa podľa štátneho vzdelávacieho programu vyžaduje v Slovenskej republike. Ďalšie informácie o uznávaní ukončeného vzdelania na stredných školách záujemca nájde na stránkach Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR: <https://www.minedu.sk/akademicke-uznavanie-dokladov-o-vzdelani/> <http://www.minedu.sk/study-in-slovakia/>

Recognition of Secondary Education Completed Abroad

International applicants and Slovak citizens completing their secondary studies abroad must meet the same requirements as the applicants who obtained their secondary education in SR.

Under Article 56 of the Act No 131/2002 as amended (hereinafter referred to as „Higher Education Act“) the basic entry requirement for BA degree studies is **completed secondary education**. The applicant, who cannot present a certificate of completed secondary education at the time when the relevant documents for the admission process are being verified, can be admitted on condition that they can present the relevant document on the day of enrolment at the latest. (§ 58 Para 1 of Higher Education Act).

Accepted applicants from abroad and Slovak citizens completing their secondary education abroad must present to the school registrar a **document recognising the equivalence of secondary education** on the day of enrolment at the latest. The relevant District Council issues the document after comparison of the scope and content of the education that the applicant has completed with the scope and content of secondary education as required by the state educational programme in SR. Further information about the recognition of secondary education can be found on the Ministry of Education, Science, Research and Sport SR website: <https://www.minedu.sk/akademicke-uznavanie-dokladov-o-vzdelani/> <http://www.minedu.sk/study-in-slovakia/>

Anerkennung ausländischer Mittelschulabschlüsse

Ausländische Studienbewerber sowie slowakische Staatsbürger mit ausländischen Abiturabschlüssen müssen Voraussetzungen erfüllen, die denjenigen für inländische Studienbewerber entsprechen.

Gemäß § 56 des Gesetzes 131/2002 in der geänderten Fassung (weiter nur „Hochschulgesetz“) ist die Grundvoraussetzung für die Zulassung zum Bachelor-Studium **eine abgeschlossene Mittelschulbildung** oder **eine abgeschlossene Berufsfachschulbildung**. Ein Antragsteller, der zum Zeitpunkt der Überprüfung der Zulassungsgrundvoraussetzungen diese nicht nachweist, kann zum Studium unter der Bedingung zugelassen werden, dass er sich verpflichtet, die Erfüllung der Zulassungsvoraussetzungen spätestens zum Zeitpunkt der Einschreibung zum Studium (§ 58 Absatz 1 des Hochschulgesetzes) nachzuweisen.

Zugelassene ausländische Studienbewerber sowie slowakische Staatsbürger mit ausländischen Abiturabschlüssen sind verpflichtet, spätestens zum Zeitpunkt der Einschreibung zum Studium **ein Dokument über die Gleichwertigkeit der Mittelschulabschlüsse** in der Studienabteilung vorzuweisen. Das Dokument wird vom Kreisratsamt mit dem entsprechenden Sitz im jeweiligen Land ausgestellt nach einem Vergleich von Inhalt und Umfang der abgeschlossenen Ausbildung des Antragstellers mit dem Inhalt und Umfang der Ausbildung, die gemäß dem staatlichen Bildungsprogramm in der Slowakischen Republik erforderlich ist. Weitere Informationen über die Anerkennung von Mittelschulabschlüssen sind für interessierte Leser auf der Webseite des Ministeriums für Bildung, Wissenschaft, Forschung und Sport der Slowakischen Republik aufzufinden:

<https://www.minedu.sk/akademicke-uznavanie-dokladov-o-vzdelani/>

<http://www.minedu.sk/study-in-slovakia/>